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Spørgsmål nr. S 57 fra medlem af Folketinget Peter Skaarup (DF):  

 

”Når en del borgere har erhvervet sig en lovlig peberspray, og 
hvis det ender med, at den vil de ikke længere have liggende i 
natskuffen for trygheden, hvordan vil ministeren så sikre sig, at 
de borgere generhverver trygheden, særligt i de områder hvor 
der er en lang responstid ifm. at politiet kommer frem?” 
 

Svar: 

 

Den delvise lovliggørelse af peberspray, som blev indført i 2019, har været 

medvirkende til at øge tilgængeligheden af peberspray, som potentielt kan 

misbruges. Der er sket en kraftig stigning i antallet af sager, hvor peberspray 

besiddes ulovligt og sager om ulovlig indførelse af peberspray. Således er 

der fra 2018 til 2019 næsten sket en fordobling af antallet af fældende afgø-

relser, hvor peberspray indgår.  

 

Som justitsminister er det min primære opgave at sikre, at danskerne føler 

sig trygge. Jeg mener grundlægende ikke, at det skaber tryghed i samfundet, 

at borgere har mulighed for at bevæbne sig. Heller ikke med peberspray. 

 

Det er også derfor, at regeringen har fremlagt et ambitiøst udspil til en ny 

flerårsaftale for politiet og anklagemyndigheden, der skal skabe mere nær-

hed og mere synlig, lokal tilstedeværelse af politiet.  


